

SENATE



SÉNAT

CANADA

First Session
Forty-second Parliament, 2015-16-17-18-19

*Proceedings of the Standing
Senate Committee on*

BANKING, TRADE AND COMMERCE

Chair:
The Honourable DOUGLAS BLACK

Thursday, June 13, 2019 (in camera)

Issue No. 59

Eleventh (final) meeting:

Examine and report on the potential benefits and challenges of open banking for Canadian financial services consumers, with specific focus on the federal government's regulatory role

INCLUDING:
THE THIRTY-SECOND REPORT
OF THE COMMITTEE
(Open Banking: What it Means for You.)

Première session de la
quarante-deuxième législature, 2015-2016-2017-2018-2019

*Délibérations du Comité
sénatorial permanent des*

BANQUES ET DU COMMERCE

Président :
L'honorable DOUGLAS BLACK

Le jeudi 13 juin 2019 (à huis clos)

Fascicule n° 59

Onzième (dernière) réunion :

Examiner, pour en faire rapport, les avantages et les défis éventuels inhérents au système bancaire ouvert pour les consommateurs canadiens de services financiers, en mettant l'accent sur le rôle réglementaire du gouvernement fédéral

Y COMPRIS :
LE TRENTE-DEUXIÈME RAPPORT
DU COMITÉ :
(Un système bancaire ouvert, qu'est-ce que cela signifie?)

STANDING SENATE COMMITTEE ON
BANKING, TRADE AND COMMERCE

The Honourable Douglas Black, *Chair*

The Honourable Carolyn Stewart Olsen, *Deputy Chair*

and

The Honourable Senators:

Dagenais	Marshall
* Day	Mitchell
(or Mercer)	* Smith
Deacon (<i>Nova Scotia</i>)	(or Martin)
Duncan	Tkachuk
Frum	Verner, P.C.
* Harder, P.C.	Wallin
(or Bellemare)	Wetston
(or Mitchell)	* Woo
Klyne	(or Saint-Germain)
Lovelace Nicholas	

*Ex officio members

(Quorum 4)

Change in membership of the committee:

Pursuant to rule 12-5 and to the orders of the Senate of November 7, 2017 and of November 20, 2018, membership of the committee was amended as follows:

The Honourable Senator Duncan replaced the Honourable Senator Ringuette (*June 12, 2019*).

COMITÉ SÉNATORIAL PERMANENT DES
BANQUES ET DU COMMERCE

Président : L'honorable Douglas Black

Vice-présidente : L'honorable Carolyn Stewart Olsen

et

Les honorables sénateurs :

Dagenais	Marshall
* Day	Mitchell
(ou Mercer)	* Smith
Deacon (<i>Nouvelle-Écosse</i>)	(ou Martin)
Duncan	Tkachuk
Frum	Verner, C.P.
* Harder, C.P.	Wallin
(ou Bellemare)	Wetston
(ou Mitchell)	* Woo
Klyne	(ou Saint-Germain)
Lovelace Nicholas	

* Membres d'office

(Quorum 4)

Modification de la composition du comité :

Conformément à l'article 12-5 du Règlement et aux ordres adoptés par le Sénat le 7 novembre 2017 et le 20 novembre 2018, la liste des membres du comité est modifiée, ainsi qu'il suit :

L'honorable sénatrice Duncan a remplacé l'honorable sénatrice Ringuette (*le 12 juin 2019*).

MINUTES OF PROCEEDINGS

OTTAWA, Thursday, June 13, 2019
(141)

[English]

The Standing Senate Committee on Banking, Trade and Commerce met in camera this day at 10:35 a.m., in room B30, Senate of Canada Building, the chair, the Honourable Douglas Black, presiding.

Members of the committee present: The Honourable Senators Black (*Alberta*), Dagenais, Deacon (*Nova Scotia*), Klyne, Marshall, Stewart Olsen, Tkachuk, Verner, P.C., and Wetston (9).

In attendance: Adriane Yong and Brett Stuckey, Analysts, Parliamentary Information and Research Services, Library of Parliament, and Stav Nitka, Communications Officer, Senate of Canada.

Also present: The official reporters of the Senate.

Pursuant to the order of reference adopted by the Senate on Thursday, September 27, 2018, the committee continued its examination on the potential benefits and challenges of open banking for Canadian financial services consumers, with specific focus on the federal government's regulatory role. (*For complete text of the order of reference, see proceedings of the committee, Issue No. 51.*)

It was agreed that the committee allow the transcription of the in camera portion of the meeting, that one copy be kept in the office of the clerk of the committee for consultation by committee members present and/or by the committee analysts, and that the transcript be destroyed by the clerk when authorized to do so by the Subcommittee on Agenda and Procedure, but no later than at the end of this parliamentary session.

Pursuant to rule 12-16(1)(d), the committee proceeded to consider a draft report.

After debate, it was agreed:

That the draft report be adopted and that the Subcommittee on Agenda and Procedure be empowered to approve the final version of the report, taking into consideration this meeting's discussions, and with any necessary editorial, grammatical and translation changes required and that the chair be authorized to table the report in the Senate, at the earliest opportunity.

At 12:13 p.m., the committee adjourned to the call of the chair.

ATTEST:

PROCÈS-VERBAL

OTTAWA, le jeudi 13 juin 2019
(141)

[Français]

Le Comité sénatorial permanent des banques et du commerce se réunit à huis clos aujourd'hui, à 10 h 35, dans la pièce B30 de l'édifice du Sénat du Canada, sous la présidence de l'honorable Douglas Black (*président*).

Membres du comité présents : Les honorables sénateurs Black (*Alberta*), Dagenais, Deacon (*Nouvelle-Écosse*), Klyne, Marshall, Stewart Olsen, Tkachuk, Verner, C.P., et Wetston (9).

Également présents : Adriane Yong et Brett Stuckey, analystes, Service d'information et de recherche parlementaires, Bibliothèque du Parlement, et Stav Nitka, agent de communications, Direction des communications du Sénat.

Aussi présents : Les sténographes officiels du Sénat.

Conformément à l'ordre de renvoi adopté par le Sénat le jeudi 27 septembre 2018, le comité poursuit son examen des avantages et les défis éventuels inhérents au système bancaire ouvert pour les consommateurs canadiens de services financiers, en mettant l'accent sur le rôle réglementaire du gouvernement fédéral. (*Le texte intégral de l'ordre de renvoi figure au fascicule n° 51 des délibérations du comité.*)

Il est convenu que le comité autorise la transcription de la partie de la réunion qui se déroulera à huis clos; qu'une copie de la transcription soit conservée au bureau de la greffière pour consultation par les membres du comité présents ou par les analystes du comité; et que le document soit détruit par la greffière quand elle en aura reçu l'autorisation du Sous-comité du programme et de la procédure, au plus tard à la fin de la présente session parlementaire.

Conformément à l'article 12-16(1)d) du Règlement, la séance se poursuit à huis clos afin que le comité examine une ébauche de rapport.

Après débat, il est convenu :

Que l'ébauche de rapport soit adoptée; et que le Sous-comité du programme et de la procédure soit autorisé à approuver la version finale du rapport, en tenant compte des discussions menées pendant la séance d'aujourd'hui, et en apportant toute modification nécessaire sur le plan de la forme, de la grammaire et de la traduction; et que le comité directeur soit habilité à prendre des décisions au nom du comité en vue de déposer le rapport au Sénat, le plus tôt possible.

À 12 h 13, la séance est levée jusqu'à nouvelle convocation de la présidence.

ATTESTÉ :

La greffière du comité,

Lynn Gordon

Clerk of the Committee

REPORT OF THE COMMITTEE

Wednesday, June 19, 2019

The Standing Senate Committee on Banking, Trade and Commerce has the honour to table its

THIRTY-SECOND REPORT

Your committee, which was authorized by the Senate on Thursday, September 27, 2018 to examine and report on the potential benefits and challenges of open banking for Canadian financial services consumers, with specific focus on the federal government's regulatory role, now tables its final report entitled: *Open Banking: What it Means for You*.

Respectfully submitted,

RAPPORT DU COMITÉ

Le mercredi 19 juin 2019

Le Comité sénatorial permanent des banques et du commerce a l'honneur de déposer son

TRENTE-DEUXIÈME RAPPORT

Votre comité, qui a été autorisé par le Sénat le jeudi 27 septembre 2018 à examiner, pour en faire rapport, les avantages et les défis éventuels inhérents au système bancaire ouvert pour les consommateurs canadiens de services financiers, en mettant l'accent sur le rôle réglementaire du gouvernement fédéral, dépose maintenant son rapport final intitulé : *Un système bancaire ouvert, qu'est-ce que cela signifie?*

Respectueusement soumis,

Le président,

DOUGLAS BLACK

Chair

